
№40 (827) 6 жовтня 2016 року

Заснована 1 грудня 2000 року

У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

ЦЕХОВИЙ ПРОФСПІЛКОВИЙ
ЛІДЕР

7 ЖОВТНЯ — ВСЕСВІТНІЙ ДЕНЬ
ДІЙ ЗА ГІДНУ ПРАЦЮ

В цеховом комитете своего подраз-
деления она — председатель информа-
ционной комиссии. Казалось бы, дер-
жи людей в курсе происходящего, что
здесь особенного. Но не тот человек
Елена Сергеевна. Для нее обществен-
ная работа — жизненно необходимая
деятельность, настоящая отдушина.
Без нее, говорит, себя не мыслила с
самого детства.

Всегда была активисткой — в октября-
тах, пионерах, комсомольцах… Живет по
принципу: «Кто, если не я?». Не может
решить вопрос собственными силами,
обращается за помощью к людям. «Народ
у нас отзывчивый и доброжелательный, —
уверена Елена Шевченко, — многие хотят
быть полезными, но просто не знают, в
чем именно могут помочь. Я на доске
объявлений размещаю информацию о
том, что необходимо детскому дому, люди
охотно приносят это. И много всего друго-
го. Вещи мы, как правило, рассортировы-
ваем, что-то из принесенного передаем
и в энергодарские малообеспеченные
семьи».

В цехкоме сделали свою Доску почета,
а также информационную. Там разме-
щаются приказы, туристическая реклама,
информация о медицинских страховках, о
наличии путевок в цехкоме, о том, кто нуж-
дается в помощи, а также различные
поздравления... Более того, любой работ-
ник тоже может разместить на этой доске
полезную и нужную информацию. Вос-
полняя недостаток колористики после
черно-белого принтера, Елена Сергеевна
берет на себя цветовое оформление
поздравлений ручным способом — пусть
людям будет приятно!

(Окончание на 2-й стр.)

Главное — дарить людям
душевное тепло
тогда и твоя жизнь станет ярче,
считает инженер ЭРП Елена ШЕВЧЕНКО

СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ ДП УЗФО ЧАЕС: ЗА КОНСТРУКТИВНЕ РОЗВ’ЯЗАННЯ ПРОБЛЕМ

ЗАЕС: НАГОРОДЖЕННЯ УЧАСНИКІВ ПАРАЛІМПІЙСЬКИХ ІГОР ТА ПРИЗЕРІВ ЧЕМПІОНАТУ СВІТУ

В інформаційному центрі Запорізької
АЕС відбулася прес-конференція учас-
ників XV літніх Паралімпійських ігор 2016
року Аліни Кумейко, Раїси Топоркової, їх
тренера Сергія Кумейка, а також бронзо-
вих призерів чемпіонату світу з веслу-
вання на байдарках і каное Людмили
Бабак, Дениса Давидова, їх тренерів
Сергія Сніжка і Юрія Рожкова.

Спортсмени та їх наставники не лише
приймали вітання, а й поділилися вра-
женнями від участі в змаганнях. Аліна
Кумейко, що посіла на Паралімпіаді 6-те
місце, розповіла про отриманий нею без-
цінний досвід участі в змаганнях такого
рівня, поділилася позитивними емоціями
від дбайливого і шанобливого ставлення

до спортсменів з обмеженими фізичними
можливостями.

Для привітання учасників Паралімпійсь-
ких ігор та бронзових призерів чемпіонату
світу з веслування на байдарках і каное, а
також вручення подарунків прибули адмі-
ністрація та профспілковий комітет За-
порізької АЕС, представники міської ради.

«Спортивно-оздоровчий комплекс За-
порізької АЕС стає кузнею спортивних кад-
рів, і ми з гордістю до цього ставимося. Наші
спортсмени вписують у спортивну карту
нашої країни і нашого рідного міста Енерго-
дар свої імена. Спорт — це завжди перемо-
га і надія. Перемога насамперед над собою,
своїми страхами, своїми сумнівами. Надія
на себе, на своїх наставників, надія для нас.

Ми намагаємося створювати всі необхідні
умови, щоб спорт був доступний у нашому
місті для всіх жителів», — прокоментував
захід виконуючий обов'язки заступника
генерального директора з кадрів та соціаль-
ного розвитку Володимир Черноляхов.

Голова профспілкового комітету Запо-
різької АЕС Микола Захаров приєднався до
привітань і побажав спортсменам подаль-
ших перемог: «Ми пишаємося вами. Ви до-
кладаєте неймовірних зусиль, щоб гідно
захищати честь країни. Ми сподіваємося,
що ви продовжите перемагати. Все те, що
ви робите, — складно переоцінити. Ви
завжди можете розраховувати на допомогу
адміністрації та профспілкового комітету
Запорізької АЕС».

Гідно захищали честь країни!

Разговор с директором ГП «Управ-
ление обеспечения функционирования
объектов Чернобыльской АЭС» Сергеем
Дмитриевичем МОРУГИЕМ (на снимке),
ветераном службы гражданской защи-
ты, членом Атомпрофсоюза Украины,
состоялся за полчаса до очередного
совещания руководителей предприятий
зоны отчуждения в г. Чернобыль, ко-
торое проводил председатель Госу-
дарственного агентства Украины по
управлению зоной отчуждения Виталий
Викторович Петрук. Наша беседа, при
которой присутствовала ведущий до-
кументовед, председатель первичной
профсоюзной организации предприя-
тия Светлана Николаевна ГРАБОВЕЦ (на
снимке), началась с традиционного
вопроса к директору УОФО ЧАЭС рас-
сказать немного о себе.

— Начинал я свою трудовую биографию
на объектах строительства плотником — бе-
тонщиком. Прошел, как говорится, долгий
путь от простого рабочего до руководителя
определенного уровня. Основная моя тру-
довая деятельность была связана с соот-
ветствующими подразделениями МВД и
МЧС Украины — работал на должности и
инспекторской, руководил подразделения-
ми порядка З00 человек по организации
безопасности ГСП ЧАЭС, включая город
Славутич. То есть с площадкой ЧАЭС знаком
с 1989 года. Был период, что даже непо-
средственно отвечал за безопасность объек-
та «Укрытие», все помещения, географию
этого объекта знаю. После этого работал в
одной из строительных фирм начальником
отдела охраны труда, радиационной и
пожарной безопасности, потом — в отделе
ведомственного надзора на ЧАЭС. Как-то так
сложилось, что узнал о конкурсе на заме-
щение вакансии на данном предприятии.
Подал свои предложения, соответствующую
программу. В результате среди трех участ-
ников конкурса был определен победите-
лем. Так что я на этой должности, директора
предприятия, нахожусь с апреля 2016 года.

Справка:государственное предприятие
«Управление обеспечения функционирова-
ния объектов Чернобыльской АЭС» создано
в соответствии с приказом Министерства
чрезвычайных ситуаций Украины в середи-

не 2011 года путем реорганизации — выде-
ления из состава государственного специа-
лизированного предприятия «Чернобыльская
АЭС». В феврале 2012 года предприятие
прошло процедуру регистрации. Специаль-
но созданная комиссия, в состав которой
вошли специалисты Атомпрофсоюза Ук-
раины, следила, чтобы в установленном
порядке были предупреждены работники
ГСП ЧАЭС о реорганизации предприятия,
соблюдены при переводе во вновь создан-
ное госпредприятие социальные гарантии,
в частности, сохраненные действующие на
момент реорганизации системы и размеры
оплаты труда, льготы и компенсации, пред-
усмотренные трудовыми договорами.

ГП УОФО ЧАЭС, так же как и ГСП ЧАЭС,
финансируется из Госбюджета Украины и
использует эти средства по бюджетной
программе «Поддержка в безопасном сос-
тоянии энергоблоков и объекта «Укрытие» и
мероприятия по подготовке к снятию с экс-
плуатации Чернобыльской АЭС».

В конце октября 2012 года в г. Славутич
состоялись выборы профсоюзного комите-
та в количестве 9 человек и председателя
первичной профсоюзной организации
УОФО ЧАЭС Грабовец С.Н.

— В принципе это небольшой период
работы, с чего вы начинали, с какими
чувствами входили в новую должность?

— Да, прошло полгода, но такое впечат-
ление, что знаю это предприятие, как ми-
нимум, лет пять. Понятно, что сперва я
ознакомился с направлениями работы
предприятия: это обеспечение лечебно-
профилактическим питанием работников
ЧАЭС и подрядных организаций, занятых в
зоне отчуждения, осуществление различ-
ных перевозок как пассажиров, так и грузов
и материалов, дезактивация территории и
помещений, последних очень много и зда-
ний немало, а также предоставление других
услуг. То есть я проанализировал проб-
лемные места данных функций. В связи с
этим мы подготовили «План развития и
реформирования предприятия», чтобы
максимально укрепить, улучшить работу
предприятия и, самое главное, сохранить
коллектив, это на сегодняшний день 584
человека по штату, из них 360 женщин.
Основной, так сказать, контингент работни-
ков — это славутичане. ЧАЭС и наше пред-
приятие — это единственное место для них,
где можно трудоустроиться.

(Окончание на 2-й стр.)

С ПОЗИЦИИ ИНТЕРЕСОВ И ПОТРЕБНОСТЕЙ
ТРУДОВОГО КОЛЛЕКТИВА

За останні три роки український ринок
праці втратив понад 2 млн осіб. Наразі в Україні
на одне робоче місце претендують 43 безробіт-
них. Кількість зайнятих у неформальному сек-
торі економіки у І кварталі 2016 року — 3,8 млн
осіб, або 23,4% від загальної кількості зайнято-
го населення. Падіння реальної зарплати тільки
у 2014–2015 роках становило 74,6%. При цьо-
му майже кожен п’ятий працюючий є бідним.

Сьогодні соціальні партнери демонструють
суспільству свою налаштованість на спільні дії
задля скорочення масштабів бідності, забезпе-
чення повної, продуктивної, безпечної зайнято-
сті з гідною оплатою праці. Саме такими є
основні цілі і завдання підписаних 7 квітня 2016
року Меморандуму про взаєморозуміння щодо
реалізації Програми Гідної праці МОП для
України на період 2016–2019 років та 23 серпня
2016 року Генеральної угоди про регулювання
основних принципів і норм реалізації соціаль-
но-економічної політики і трудових відносин в
Україні на 2016–2017 роки.
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Отдельная история с крышечками от пластиковых буты-
лок. Коллега Елены Шевченко Татьяна Федорова увидела в
интернете информацию о том, что эти крышечки можно сда-
вать как вторсырье, а полученные средства зачислять в счет
оплаты изготовления протезов для бойцов АТО. Эту инфор-
мацию Елена Сергеевна распространила в своем подразде-
лении и организовала сбор крышечек. Их надо очень много:
500 тысяч — чтобы сделать один протез руки, 800 тысяч —
ноги.

В конце учебного года встал насущный вопрос об органи-
зации сбора необходимых вещей для выпускников детского
дома. Чтобы начать самостоятельную жизнь, им нужна была
посуда, постельное белье, да и просто какие-то элементар-
ные вещи. Елена Сергеевна распространила информацию,
люди откликнулись, и пакеты были собраны. 

На фотографии она держит в руках кукол. Это тоже
отдельная история. Для детдомовцев люди приносят много
разных игрушек, но педагоги попросили именно кукол. Они
нужны для социализации детей во взрослой жизни. Девочка
должна развивать в себе чисто женские навыки матери и
хозяйки. Эта информация была размещена в социальных
сетях, и кукол стали приносить. В обеденный перерыв Елена
Шевченко со своими коллегами приводили их в порядок,
шили им новую одежду.

Общественная работа, которую добровольно взяла на
себя председатель информационной комиссии цехкома, это
ещё и помощь переселенцам из восточных регионов. С осо-
бой теплотой она рассказывает о семье, которая приехала с
двумя маленькими детьми буквально из-под бомбежки.
Родители схватили своих двойняшек, побросали наспех
какие-то вещи в два рюкзачка — и бежать. Приехали, думая
пересидеть недельку-другую, но больше домой не возвра-
щались. Елена Сергеевна рассказывает, что ее коллега
Татьяна Николаевна Мороз взяла семью на квартиру, благо
пустовала комната ее сына. Моя собеседница поинтересова-
лась, в чем они нуждаются? Выясняется, нет еще одного дет-
ского стульчика для ребенка. Принесли.

«Дело было накануне нового года. Прихожу домой, —
рассказывает Елена Сергеевна, — а мой сын по-взрослому
интересуется: а что, у детей-переселенцев не будет елки и
новогоднего праздника? Купили елку, поделились своими
игрушками и гирляндами, я нарядилась Матушкой–зимой, а
мой 10-летний сын — Дедом Морозом. Пара, конечно, доста-
точно комичная, но трехлетние двойняшки нас приняли как
полагается».

Свою профсоюзную работу Елена Сергеевна доброволь-
но расширила до таких вот масштабов. На мой вопрос, как
она успевает все это охватить, спокойно говорит, что это
давно стало частью ее жизни. И если время правильно рас-
пределить, эта работа не будет занимать много времени.
Главное, дарить людям свое душевное тепло, тогда и твоя
жизнь станет ярче.

Лариса ЮРЬЕВА

Главное — дарить людям
душевное тепло

19 вересня в НЕК «Укренерго» урочисто включили під
навантаження захід повітряної лінії електропередачі
напругою 750 кВ ХАЕС — РАЕС на Підстанцію «Київська».

Міністр Ігор Насалик взяв участь в урочистостях з нагоди
завершення будівництва та включення під навантаження об’єк-
та загальнодержавного значення — заходу повітряної лінії елек-
тропередачі напругою 750 кВ ХАЕС — РАЕС на ПС 750 кВ
«Київська». Введення в дію цього об’єкта забезпечить видачу
потужності Хмельницької АЕС та надійне енергопостачання
міста Києва і центральних регіонів України.

Захід відбувся за участю Першого віце-прем’єр-міністра
Володимира Кістіона, т.в.о. генерального директора НЕК
«Укренерго» Всеволода Ковальчука, представників Київської та
Житомирської ОДА, Київської міськдержадміністрації, інвесто-
рів проекту — ЄБРР та ЄІБ, а також енергетичних та підрядних
будівельно-монтажних організацій.

На початку заходу Всеволод Ковальчук виступив з презен-
тацією проекту будівництва, зазначивши, що це наймасштабні-
ший електроенергетичний проект із розбудови магістральних
мереж за часів незалежності України.

Під час свого виступу Ігор Насалик наголосив: «Впровад-
ження проекту будівництва Повітряної лінії «Рівненська АЕС —
Підстанція «Київська» є надзвичайно важливим для нашої краї-
ни. Це дасть можливість повного використання встановленої
потужності Рівненської та Хмельницької атомних електростан-
цій, дозволить здійснювати транзит надлишкової потужності з
Західного регіону, де розташовані обидві АЕС, до Центрального
регіону». За словами міністра, це збільшить частку атомної
генерації в енергетичному балансі країни.

«Проект дав можливість вирішити питання цінової політики,
розвантаження блоків, а також надійності електропостачання
до Києва та Київської області», — пояснив переваги нового про-
екту міністр.

Також Ігор Насалик подякував інвесторам проекту вартістю
300 мільйонів євро, а також органам місцевого самоврядуван-
ня, завдяки яким цього року було вирішено низку питань щодо
виділення землі для будівництва повітряної лінії.

За словами Всеволода Ковальчука, додаткова потужність в
1 млн кВт для Києва та області гарантує їх надійне енергопоста-
чання. «Західна і Північна частини столиці та Києво-Свято-
шинський район отримають додатковий ресурс енергії для
сталого соціально-економічного розвитку, зменшиться спожи-
вання газу та вугілля тепловими електростанціями», — наголо-
сив В. Ковальчук.

Своєю чергою провідний банкір департаменту електрое-
нергетики ЄБРР Ольга Єрьоміна, яка взяла участь у заході,
подякувала усім, хто долучився до реалізації надважливого
будівництва не тільки для компанії «Укренерго», а всієї енерге-
тичної галузі країни. «Цей проект не лише покращує стан висо-
ковольтної мережі України, а й взагалі позитивно впливатиме на
економіку держави. Адже пуск повітряної лінії дозволить змен-
шити залежність від імпортного палива, підвищити стабільність
Об’єднаної енергосистеми України та успішно пройти осінньо-
зимовий максимум навантажень завдяки потужностям Рів-
ненської та Хмельницької АЕС».

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ

З’єднали АЕС та центр України
Київ та область отримали додатковий
1 мільйон кіловат електроенергії

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

— Если у вас большинство рабо-
тающих — женщины, не возникает
ли, так сказать, «женский вопрос»,
обеспечение им надлежащих про-
изводственных и санитарно-быто-
вых условий?

— Поверьте, это может подтвер-
дить Светлана Николаевна, я ста-
раюсь встречаться с трудовым кол-
лективом, именно на рабочих местах,
с водителями, дезактиваторщиками,
стараюсь понять их проблемы. Вот
вы говорите о преобладающей части
женского коллектива, да. Но не толь-
ко женщины и мужчины задают
вопросы очень такие щепетильные,
которые требуют помощи директора,
я вникаю в них и по мере своей воз-
можности решаю. 

— Как часто, Сергей Дмит-
риевич, приходится публично об-
щаться с людьми?

— Вот последняя такая встреча,
инициированная, кстати, директором,
была в середине сентября,— присо-
единяется к разговору председатель
первичной профсоюзной организации
предприятия Светлана Грабовец.— И
сейчас, к слову, при новом директоре
уже есть прием работников по личным
вопросам.

— Мы вместе со Светланой Ни-
колаевной, как руководителем груп-
пы данного направления деятель-
ности, разработали Положение о
работе с персоналом на предприя-
тии, до этого, к сожалению, здесь
такой документ отсутствовал, —
далее продолжает Сергей Моругий.
— И она, как председатель профко-
ма, кстати, помогает мне организо-
вывать такие встречи с персоналом.
На законных основаниях у нас дей-
ствует Коллективный договор.

— А с какими жалобами, заявле-
ниями во время такого общения
люди чаще всего обращаются?

— В основном это разноплановые
вопросы, кто-то считает, что ему не-
справедливо назначен оклад, есть
просьбы по трудоустройству членов
семьи, оказанию помощи на лечение
и другие. Все-таки работаем мы не
на какой-то там фабрике, а на пло-
щадке ЧАЭС, которая загрязнена
радиоактивными элементами. По-
этому согласно санитарно-гигиени-
ческим характеристикам рабочих
мест работники проходят обследова-
ние относительно профзаболеваний,
проводятся обязательные предва-
рительные и периодические меди-
цинские осмотры персонала. На
предприятии действует кабинет про-
мышленной безопасности и охраны
труда, где проводятся вступительные
инструктажи, учеба и принимаются
экзамены по вопросам охраны труда.
С целью подтверждения права ра-
ботников УОФО ЧАЭС на льготное
пенсионное обеспечение по Списку
№1 в этом году проведена аттеста-
ция рабочих мест. 

— Какие заработки у работников
предприятия?

— Cреднемесячный доход — пять с
половиной тысяч гривен.

— Вы как новый руководитель не
пытались повлиять на этот показа-
тель в сторону увеличения? 

— Мы бюджетное предприятие,
ограничены госфинансированием.
Есть фонд оплаты труда и в рамках

этого фонда, если он позволяет, то,
конечно, почему бы и нет. Тем более
опять-таки есть соответствующая про-
цедура, чтобы повысить работникам
зарплату, имеются определенные кри-
терии: образование, отношение к
работе, выполнение обязанностей в
полном или неполном объеме, трудо-
вая дисциплина, что немаловажно. Вот
я человек военный и дисциплину
поставил, как говорится, во главу угла,
иначе мы не сможем выполнять наши
производственные задачи, если у нас
будет дисциплина хромать. Об этом,
кстати, и профком заботится. Поэтому
я даже своим приказом ввел и создал
на предприятии дисциплинарную ко-
миссию, дабы опять-таки демокра-
тично и правомерно рассматривать
любые спорные вопросы, связанные с
производственной и исполнительской
дисциплиной.

— Сергей Дмитриевич, вот
Светлана Николаевна начинала
свою профсоюзную «карьеру» в
конце 2012 года с борьбы с адми-
нистрацией предприятия, вклю-
чая ЧАЭС, с местной властью
Славутича за погашение долгов по
зарплате работникам, это свыше
3,5 млн гривен. Потом, год спустя,
тоже в декабре, ситуация повто-
рилась, она была еще драматич-
нее, людям задержали их кровно
заработанные на общую сумму
свыше 7 млн гривен. Профком
тогда от имени работников при-
грозил Президенту страны акцией
протеста вместе с семьями на
столичном Майдане. При вашей
практике такого прецендента не
было?

— Мы стараемся, чтобы задол-
женности не было и, слава Богу (он
постучал пальцем по столу), из бюд-
жета своевременно поступают деньги
и мы без промедления выплачиваем
людям зарплату. Единственное, что
сейчас у нас есть задержки с доплата-
ми за работу в Чернобыльской зоне
отчуждения.

— Да, наше предприятие в 2012
году в ноябре–декабре полностью ос-
тавили без зарплаты,— печально вспо-
минает профлидер предприятия.—
Причем этот фонд оплаты труда, кото-
рый изначально как бы должен быть
распределен тогда между нескольки-
ми предприятиями зоны отчуждения,
он же делился только ЧАЭС, осталь-
ным — по остаточному принципу.
Профсоюзный комитет, как говорится,
со временем поднаторел в изучении
этой подоплеки. ЧАЭС тогда перешла
на новую систему оплаты труда, как
на действующих украинских АЭС, и
«съела» наш фонд оплаты труда подчи-
стую, а наше предприятие осталось
без зарплаты. Объяснять, доказывать
что-либо по этому поводу было просто
невозможно, да и некому, никто не
слушал. Очень тяжелый был период,
мы тогда будоражили всех — и Киевс-
кую облгосадминистрацию, городскую
власть Славутича и руководство ЧАЭС.
В итоге генеральный директор атом-
ной станции Игорь Иванович Грамот-
кин пошел на то, и Владимира Ивано-
вича Холошу, тогдашнего начальника
ГАЗО, мы склонили к тому, что распре-
деление средств на выполнение про-
граммных работ стали согласовывать с
четырьмя предприятиями зоны отчуж-
дения и представителями их проф-
союзных структур. И при таком раскла-

де это уже точно была зафиксирована
та сумма, на которую никто не мог
позариться. Кстати, сейчас, уже при
сегодняшнем председателе ГАЗО Ви-
талии Петруке, снова все возвращает-
ся на круги своя, снова профсоюзники
как бы «отстранены» от этого процес-
са. А из-за этого прежде всего стра-
дают директора предприятий, потому
что им сегодня говорят одну сумму,
через месяц — другую и такая практи-
ка длится продолжительное время. А
потом — результат, предприятие либо
не выполняет работы по программе,
либо оно может остановиться из-за
отсутствия средств к существованию.
Насколько мне известно, в проекте
бюджетных предназначений на 2017
год на чернобыльскую программу
работ уже выделена определенная
сумма государственных средств. Но
мы не знаем, как эти деньги будут
делиться между ЧАЭС, УОФО, ГСП
«Чернобыльский спецкомбинат» и ГСП
«Централизованное предприятие по
обращению с радиоактивными отхода-
ми». Поэтому хочу спросить через
газету у распорядителя бюджетных
средств, у Виталия Петрука, когда
будет прописана процедура, учиты-
вающая порядок распределения этих
денег. 

— Наше предприятие обеспечива-
ет функционирование объектов ЧАЭС,
где реализуются уникальные между-
народные проекты. Своевременное и
полное финансирование дает нам
возможность лучше осуществлять те
или иные наши производственные
задачи, — подчеркивает важность
данного вопроса директор УОФО
ЧАЭС.— Опять-таки сейчас злобо-
дневной есть тема подготовки к зиме,
что тоже не терпит задержек с финан-
сированием.

— Сергей Дмитриевич, как у вас
складываются отношения с проф-
союзной организацией предприя-
тия, ее председателем?

— Думаю, у нас разногласий нет.
Светлана Николаевна подходит, будем
так говорить, к моим требованиям с
пониманием, знает, что директору
ставятся задачи более обширного и
глобального плана. И те препоны,
которые возникают у нас внутри
предприятия, если мы не найдем
взаимоприемлемые решения, будут
только мешать в целом коллекти-
ву. Поэтому стараемся сглаживать
совместно острые моменты, ликви-
дировать любую негативную ситуа-
цию и делать все-таки работу людей
чуть уютнее.

— Я могу только сказать, — до-
полняет Светлана Грабовец, — что с
приходом второго директора у нас
коллектив немножко вздохнул. Но-
вый руководитель не равнодушен к
нуждам работников, нацелен на ра-
боту в правовом и социальном плане.
В свою очередь, одна из задач проф-
кома — помогать администрации и
директору предприятия в нелег-
кой финансовой ситуации обеспечи-
вать нормальную деятельность всех
хозяйственных структур. И как об-
щественный контролер первичная
профсоюзная организация и ее пред-
седатель стремятся в социально-эко-
номической сфере содействовать
справедливому распределению и
эффективному использованию бюд-
жетных средств.

Беседовал Николай ВАРЧИН

СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ ДП УЗФО ЧАЕС: ЗА КОНСТРУКТИВНЕ РОЗВ’ЯЗАННЯ ПРОБЛЕМ

С ПОЗИЦИИ ИНТЕРЕСОВ И ПОТРЕБНОСТЕЙ
ТРУДОВОГО КОЛЛЕКТИВА

Здійснює інформацій-
но-просвітницький проект
«Енергоатом-ВНЗ-школи»
Центр зовнішніх інформа-
ційних комунікацій енер-
гогенеруючої компанії. У
місті-супутнику Южно-Ук-
раїнської АЕС проект вті-
лювали в життя студенти
НТУУ «КПІ» Андрій Попен-
ко, Данило Баранов і Дмит-

ро Шеляговський. Вони
виступали перед старшо-
класниками загальноос-
вітніх шкіл і гімназії міста з
лекцією-бесідою «Атомна
енергія: чому та коли?». 

За словами директора
консалтингового методич-
ного освітнього центру м.
Южноукраїнськ Любові Ма-
ленької, одним із позитивних

моментів вказаного проекту
є те, що про атомну енер-
гетику учням розповідають
практично їх однолітки.
«Сприймати інформацію про
складне з вуст студентів

набагато цікавіше. Слова
лектора мають бути доступ-
ними та зрозумілими дитині,
лише тоді вона сприймає
інформацію», — резюмує Л.
Маленька.

ІНФОРМАЦІЙНО-ПРОСВІТНИЦЬКИЙ ПРОЕКТ

«Енергоатом»-ВНЗ-школи
Наприкінці вересня в школах міста-супутника

Южно-Української АЕС під такою назвою пройшов
один з етапів інформаційно-просвітницького проекту
«Енергоатом»-ВНЗ-школи». Його мета — підвищення
обізнаності учнів з питань використання ядерної енергії,
робота з профорієнтації, сприяння розвитку STEM-осві-
ти в Україні. Під час реалізації проекту студенти
Національного технічного університету України «Київсь-
кий політехнічний інститут ім. Ігоря Сікорського» (НТУУ
«КПІ») проводили лекції-бесіди для школярів м. Южно-
українськ на тему ядерної фізики та атомної енергетики.
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АСПЕКТИ ПЕНСІЙНОГО ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ: ІЗ ЛИСТА ДО РЕДАКЦІЇ

В советские времена ходил такой анекдот. На офицер-
ских курсах «Выстрел» учатся офицеры-артиллеристы.
Полковник стоит у доски и заканчивает лекцию. В конце
преподаватель интересуется: «У кого есть вопросы?»
Поднимается старший лейтенант и спрашивает: «Как же
может косинус быть равен трем, исходя из вашей лек-
ции?». Полковник, нисколько не смутившись, отвечает:
«Вы, наверное, учились по тригонометрии Новоселова?
Так это же учебник для гражданских лиц, а для военных
есть свои математические законы. Знаете ли вы, товарищ
старший лейтенант, что во время войны косинус доходил
до десяти?!».

Этот анекдот вспомнил я, подсчитывая процент уве-
личения моей пенсии. С 1сентября 2015 года правительство
увеличило пенсии на 5,5%. С 1 января 2016 года минималь-

ная социальная гарантия увеличена еще на 5%, а с 1 мая
2016 года — еще на 6,5%. Согласно законам математики я
умножаю свою пенсию 3600 грн. на 17%  и должен получить
увеличение пенсии на 600 грн. К сожалению, в Министерст-
ве социальной политики Украины применяются другие
математические законы, пенсия у меня возросла всего на
80 грн. Так по какому же учебнику математики учились
работники Минсоцполитики? И еще одно. Поднимая ми-
нимальную пенсию и не увеличивая пенсию всем остальным
пенсионерам,  правительство стремится уравнять всех пен-
сионеров, разве это справедливо?

КИСИЛЕВ В.И.,
ветеран циркониевого производства,

бывший председатель профкома ГНПП «Цирконий»,
пенсионер

2х2=? или По какому учебнику
математики училось наше правительство

Питання видачі працівникам ліку-
вально-профілактичного харчування
регулюється трьома нормативними
актами, затвердженими Держкомпраці
СРСР і Президією ВЦРПС 7.01.1977 ро-
ку №4/П1. Ці акти внесені у перелік
нормативних документів, які діють в
Україні:

• Перелік виробництв, професій і
посад, робота в яких надає право на
безоплатне одержання лікувально-
профілактичного харчування у зв’язку з
особливо шкідливими умовами праці
(далі — Перелік);

• Раціони лікувально-профілактич-
ного харчування і норми безплатної
видачі вітамінних препаратів (далі —
Раціони);

• Правила безплатної видачі ліку-
вально-профілактичного харчування
(далі — Правила).

Право на його одержання мають
лише ті працівники, які виконують ро-
боти, передбачені у Переліку вироб-
ництв, професій і посад, що дає
право на безплатне одержання ліку-
вально-профілактичного харчування у
зв’язку з особливо шкідливими умо-
вами праці. На підприємствах, в уста-
новах, організаціях на його основі та
за результатами атестації робочих
місць приймаються конкретні перелі-
ки виробництв, професій і посад, які
дають право на одержання спеціаль-
ного харчування, що є складовою час-
тиною колективного договору.

Правилами безплатної видачі ліку-
вально-профілактичного харчування
встановлено категорії працівників,
яким також надається спеціальне хар-
чування. Ці випадки тією чи іншою
мірою пов’язані з негативним впливом
шкідливих факторів виробництва на
здоров’я працівника. До таких катего-

рій належать працівники інших вироб-
ництв, цехів підприємства і працівники,
зайняті на будівельних, будівельно-
монтажних, ремонтно-будівельних і
пусконалагоджувальних роботах, що
працюють повний робочий день у дію-
чих виробництвах, цехах (на дільницях)
з особливо шкідливими умовами праці,
в яких як основним працівникам, так і
ремонтному персоналу надається ліку-
вально-профілактичне харчування.

Працівники, які мають право на
одержання лікувально-профілактично-
го харчування, забезпечуються ним
лише у дні фактичного виконання робіт
на виробництвах, професіях і посадах,
що передбачені у згадуваному вище
Переліку. Харчування також надається і
в дні захворювання працівника з тимча-
совою втратою працездатності, якщо
таке за своїм характером є професій-
ним і хворого не госпіталізовано.

Правилами безплатної видачі
лікувально-профілактичного харчуван-
ня передбачені випадки, коли праців-
ники не одержують його. Ці випадки
можна звести до таких груп: 

• дні, коли працівник відсутній на
роботі і не виконує своєї трудової фун-
кції, встановленої трудовим догово-
ром. До них належать періоди пере-
бування працівника у відпустці, на
навчанні з відривом від виробництва, у
лікарні або санаторії на лікуванні, у про-
філакторії, виконання ним державних
або громадських обов’язків, а також
періоди тимчасової непрацездатності
при загальних захворюваннях;

• дні, коли працівник перебуває у
відрядженні. У цьому випадку слід від-
різняти перебування працівника  у від-
рядженні від роз’їзного характеру ро-
боти, за наявності якої працівнику
виплачується грошова компенсація

для придбання лікувально-профілак-
тичного харчування на умовах, перед-
бачених колективним договором;

• дні, коли працівник виконує робо-
ти на дільницях, де лікувально-профі-
лактичне харчування не встановлено.

Лікувально-профілактичне харчу-
вання має цільове призначення і повин-
но бути надане працівникові, який
виконує роботи в особливо шкідливих
умовах праці. Не дозволяється його
видача за попередній період чи ком-
пенсація несвоєчасно одержаного хар-
чування, так само як і заборонено вида-
вати харчування додому.

Правилами видачі лікувально-про-
філактичного харчування не передба-
чена видача одночасно декількох обідів
одночасно за попередні дні працівни-
кові, також не передбачена видача на-
бору продуктів, таких як сметана, ри-
ба, м’ясні продукти, булочки та інше.

Забезпечення працівників безоп-
латним лікувально-профілактичним
харчуванням проводиться у робітничих
їдальнях, де створено належні умови,
як для відвідувачів, так і для працівників
їдальні, відремонтовано побутові при-
міщення, гардеробну, для послуг пра-
цівників збудовано душові кабінки,
санітарні вузли.

Затрачені підприємством кошти на
безоплатне лікувально-профілактичне
харчування для працівників у виробни-
чих їдальнях суттєво зменшать ризик
захворюваності, а також значно поліп-
шать стан здоров’я осіб, зайнятих на
роботах з особливо шкідливими та
особливо важкими умовами праці,
отже, забезпечать стабільну, безава-
рійну роботу підприємства.

Микола ГЛАДІЧ,
технічний інспектор праці ЦК

Атомпрофспілки

РОЗ’ЯСНЮЄ ТЕХІНСПЕКТОР ПРОФСПІЛКИ

Лікувально-профілактичне харчування:
правила видачі, кому і в які терміни видається

НАЕК «Енергоатом» та Westing-
house раді повідомити про досягнення
домовленості про значне поглиблення
партнерства, яке забезпечить переда-
чу технологій та інформації для підви-
щення безпеки й оптимізації експлуа-
тації АЕС України.

Враховуючи виняткову важливість
атомної енергетики для забезпечення
національної безпеки Української дер-
жави й орієнтованість на найвищі стан-
дарти експлуатації і безпеки, а та-
кож унікальний досвід  Westinghouse з
впровадження провідних технологій в
енергетиці та програм покращення
техніко-економічних показників, НАЕК
«Енергоатом» і Westinghouse домови-
лися про початок робіт над Програмою
підвищення ефективності АЕС України.

В рамках Програми буде реалізовано
комплекс заходів з підвищення ефек-
тивності АЕС України з урахуванням
аспектів безпеки, що забезпечить від-
повідність найкращим світовим прак-
тикам, а також конкретним вимогам
стандартів ЄС, що розроблені Асо-
ціацією ядерного регулювання країн
Західної Європи (WENRA). Ці заходи
доповнять роботи з підвищення безпе-
ки, які вже ведуться в рамках «Комп-
лексної зведеної програми підвищення
рівня безпеки» за підтримки Євро-
пейського банку реконструкції та роз-
витку (ЄБРР) та Європейської спільно-
ти з атомної енергії (Євратома), й
забезпечать значну оптимізацію екс-
плуатації АЕС України. Результатами
реалізації таких заходів стане підви-

щення  коефіцієнта готовності енерго-
блоків АЕС, що, у свою чергу, забезпе-
чить значне підвищення виробітку
електроенергії, рентабельності та роз-
ширить можливості НАЕК «Енерго-
атом» для експорту електроенергії в
країни ЄС.

Програма підвищення ефективнос-
ті поєднає найкращий світовий екс-
плуатаційний досвід і провідні техно-
логії з ресурсними можливостями
українських фахівців та промисловості. 

Ця домовленість про роботу над
Програмою підвищення ефективності
визначає новий етап партнерства між
НАЕК «Енергоатом» та Westinghouse у
подальшому розвитку атомної енерге-
тики України.

Київ, 28 вересня 2016 року

МІЖНАРОДНЕ АТОМНЕ ПАРТНЕРСТВО

Спільна заява НАЕК «Енергоатом» та Westinghouse
про розширення співпраці
з нагоди візиту міністра торгівлі США Пенні Прітцкер

БЕЗОПЛАТНА ВІДПУСТКА
ЧЕРЕЗ ПРОСТІЙ ПІДПРИЄМСТВА

Чи можна відправити працівників у безоплатну
відпустку терміном на 14 днів у зв’язку з простоєм
підприємства? Який механізм її оформлення?

У законодавстві України не передбачено механізму
оформлення безоплатної відпустки для всього підприєм-
ства терміном на 14 днів у зв’язку з простоєм виробницт-
ва. У ст. 113 КЗпП визначено, що час простою не з вини
працівника оплачується з розрахунку не нижче двох тре-
тин тарифної ставки встановленого працівникові розряду
(окладу). Надання відпусток без збереження заробітної
плати з ініціативи роботодавців порушує права та законні
інтереси працівників. У ст. 9 КЗпП зазначається, що умови
договорів, які погіршують становище працівників порівня-
но із законодавством про працю, є недійсними.

•В конце сентября в Гамбурге Глобальный союз
IndustriALL и компания Tchibo подписали глобальное рамоч-
ное соглашение, которое расширило возможности работников,
занятых на предприятиях поставщиков Tchibo по выпуску непродо-
вольственных товаров, и укрепило права профсоюзов на ведение
коллективных переговоров по вопросам заработной платы, соци-
альных пособий и продолжительности рабочего времени в этих
компаниях и во всей отрасли.

•Рабочие горнодобывающей компании Shougang Hierro
Peru начали всеобщую бессрочную забастовку. Шахтеры Перу
требуют достойного увеличения зарплаты и протестуют против
нападок на работников. Участники акции настаивают на улучшении
условий охраны здоровья и повышении безопасности в шахтах.

• На заседании членских организаций IndustriALL, объе-
диняющих работников Shell, профсоюзы высказались против
нестандартной занятости и отказа компании признать их права .

ГЛОБАЛЬНИЙ СОЮЗ INDUSTRIALL ІНФОРМУЄ ЮРИДИЧНА ДОПОМОГА

І. Виникнення
та становлення

на Західноукраїнських
землях профспілок

Майже два століття укра-
їнські профспілки перебували
у неволі. Їх гнітила панська
Польща і царська Росія. Їх
позбавляли самостійності та
перетворювали на організації
союзних профспілок. Їх роби-
ли послужниками партії кому-
ністів і виконавцями не влас-
тивих для них функцій.

Лише у 1990 році 26 млн
спілчан республіки стали чле-
нами незалежних профспілок
України, вогником для утво-
рення самостійної Української
держави.

Якщо Англію міжнародна
спільнота називає батьківщи-
ною профспілок, то місцем на-
родження українських проф-
спілок є Львів. Саме у місті
Лева 6 листопада 1817 року
Є.Л. Руль заснував у друкарні
австрійського власника Л. Піл-
лера касу взаємодопомоги,
що дістала офіційну назву
«Каса добровільних пожертв».
Її першими членами стали 9
робітників.

Авторитет каси швидко
зростав. За її прикладом такі
робітничі благодійні організа-
ції утворилися майже на всіх
поліграфічних підприємствах
міста.

У 1856 році каси об’єдна-
лися і заснували «Союз взаєм-
ної друкарської допомоги»,
чисельність якого на кінець
року становила понад 100
осіб.

Утворена робітнича орга-
нізація мала всі ознаки Захід-
ноєвропейської профспілки.
Союз став боротися з систе-
матичними утисками робіт-
ників, поборами, затримкою
виплати заробітної плати,
компенсуванням її натурою,
надурочними роботами та
штрафами.

При касі Союзу запра-
цювали фонди: поховальний,
надання допомоги вдовам,
сиротам та інвалідам; органі-
зовано медичне обслугову-
вання членів каси.

Ще приклад. Внаслідок
проведення 30 січня 1870 року
профспілкою «Товариство по-
ступове» повторного страйку
друкарям підвищено майже
удвічі тарифні розцінки. Ро-
бочий день став не перевищу-
вати 10 годин. Проте діяль-
ність товариства виявилася
нетривалою. Влада звинува-
тила його в порушенні зако-
ну «Про право на коаліцію»,
зокрема в органі виробничого
процесу, і домоглася припи-
нення його діяльності.

Натомість у Західній Ук-
раїні виникають профспілкові
організації у Дрогобичі, Бо-
риславі, Перемишлі, Самборі,
Стрию, педагогічне товарист-
во та утворюється загальнога-
лицька професійна організа-
ція «Вогнище».

У 1899 році у Львові на ба-
зі існуючих профспілок ви-
ник місцевий керівний орган
«Профспілкова комісія», яка
об’єднала галузеві профспіл-
ки бляхарів, малярів, металіс-
тів, склярів, шевців, полігра-
фістів, торговців чисельністю

понад 2 тис. спілчан, а також
профспілки «Братерство»,
«Праця», «Союз».

Завдання утвореної комі-
сії — проведення організа-
ційної та керівної роботи у
Львівському адміністративно-
му окрузі, що охоплював усю
Східну Галичину.

За рік чисельність спілчан,
об’єднаних комісією, зросла
удвічі.

Після свого відродження
польська влада намагається в
будь-який спосіб придушити
профспілковий рух в україн-
ській Галичині. Початок ХХ
століття стає для них загроз-
ливим для існування. Влада
надає поліції широкі повнова-
ження для утиску профспілок у
Західноукраїнському краї.

На початку 1919 року уряд
Польщі видає декрет «Про уні-
фікацію і централізацію проф-
спілкового руху» та ще один —
«Про організацію тимчасової
влади другої інстанції», а Мі-
ністерство внутрішніх справ
надсилає на місця інструктив-
ний лист «Про профспілки»,
яким наголошує на терміно-
вому проведенні з’їзду ста-
рост. Рішенням з’їзду пропо-
нується розв’язати питання
реорганізації, підпорядкуван-
ня та діяльності профспілок, їх
реєстрації, обліку та контролю
над ними. Від профспілок
вимагається внести до своїх
статутів зміну про підпорядко-
ваність, запровадження ве-
дення діловодства польською
мовою та визначення їх став-
лення до польської держави
тощо.

На цій підставі на окупо-
ваних Польщею Західноук-
раїнських землях зареєстро-
вані за часів Австрійської та
Російської імперій профспілки
було знищено як такі, що не
відповідають вимогам польсь-
кої реєстрації профспілок.

19 березня 1924 року
Міністерство внутрішніх справ
Польщі видає циркуляр «Про
посилення нагляду за проф-
спілками».

Згідно з циркуляром, на-
приклад, розпускається Дро-
гобицька міська рада профспі-
лок. Українцям забороняється
утворювати свої національні
структури. Припиняється ро-
бота Львівської профспілкової
ради і Львівської профспілко-
вої комісії (1937 р.).

За діяльністю українських
профспілок у Східній Галичині
почали вести нагляд повітові
профспілкові управління.

У зв’язку з пересліду-
ваннями, репресіями з боку
польської влади українські
профспілки стали розпоро-
шеними, перейшли на пів-
легальну роботу, припинили
своє існування.

Деструктивну роль у проф-
спілковому русі Західної Ук-
раїни зіграв національний
польський профспілковий рух,
який назвав себе надкласовим,
став виразником польської
влади, а українські профспілки
зазнавали нищівного гніту.

Борис 
ВОЛОШИН,

член Атомпрофспілки,
пенсіонер

(Далі буде)

6 ЖОВТНЯ 1990 РОКУ ЗАСНОВАНО
ФЕДЕРАЦІЮ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

Українські профспілки
Шлях від каси взаємодопомоги —
до утворення незалежної Федерації

Федерація роботодавців України (ФРУ) на засіданні 6
вересня більшістю голосів Ради, до складу якої входить 52
керівники галузевих і територіальних організацій бізнесу,
обрала собі нове керівництво.

Очолив Федерацію роботодавців України Дмитро Олійник,
голова спостережної ради ВАТ «Ветропак Гостомельський скло-
завод» і президент Асоціації підприємств скляної промисловості.

Заступниками голови Федерації роботодавців України
стали: Олег Боярин, голова наглядової ради ПрАТ «Єврокар»,
голова Федерації роботодавців автомобільної галузі,
Володимир Цибульський, генеральний директор АТ «СКФ
Україна», голова Волинського обласного об’єднання органі-
зацій роботодавців, Григорій Дашутін, почесний президент
концерну МСМАЗ, голова Федерації роботодавців машино-
будівної промисловості, Анатолій Гіршфельд, почесний пре-
зидент ІГ «УПЕК», голова об’єднання організацій роботодав-
ців Харківської області, Андрій Антонюк, голова Федерації
роботодавців м. Києва, Євген Лапін, голова Сумського облас-
ного об’єднання організацій роботодавців.

Обрано й новий склад Президії Ради ФРУ, яка здійснювати-
ме стратегічне керівництво діяльністю організації, у кількості 15
осіб.

СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ: ЗМІНИ

У Федерації роботодавців України — нове керівництво
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З УКРАЇНОЮ В СЕРЦІ

Як уже повідомляв «Атомник України» (№38 за
29 жовтня), 18 вересня у місті-супутнику Чор-
нобильської АЕС Славутич завершився велопробіг,
приурочений до 20-ї річниці НАЕК «Енергоатом».
У ньому взяли участь команди чотирьох вітчизня-
них АЕС і Дирекції Компанії. Іміджева акція «З
Україною в серці» зібрала майже 30 атомників,
які за 7 днів здолали понад 780 км дороги — від
міста Вараш Рівненської області до Славутича
Київської. 

Члени команди повернулися додому, переповнені
приємними враженнями. Технічний керівник команди
Южно-Українського енергокомплексу Микола Сучок
(цех теплової автоматики та вимірювань) повідомив, що
всі учасники велопробігу впоралися із завданням добре. 

— Сильні зібралися учасники. Усі — приблизно з
однаковими фізичними кондиціями та моральним
настроєм, — зазначає М. Сучок. — На другий день вело-

пробігу всі п'ять команд перестали бути випадковим
колективом і стали єдиним цілим, який вирізнявся готов-
ністю допомагати один одному в разі будь-яких несправ-
ностей чи поломок. Командна робота, моральна та тех-
нічна підтримка допомогли нам здолати весь шлях без
серйозних проблем.

Завдяки допомозі профспілкової організації ДП
НАЕК «Енергоатом» на всій дистанції велопробігу вело-
сипедистів супроводжував спецавтомобіль київської
охоронної фірми. Зробити його безпечним допомагали і
представники Національної поліції, медики та волонте-
ри, які також супроводжували учасників акції. Погода теж
сприяла велосипедистам.

У кожному населеному пункті учасників велопробі-
гу зустрічали з непідробною цікавістю. А в зонах від-
починку та ночівлі на них чекали їжа, приготована на
кострищі, купання в річці, відпочинок і приємне спіл-
кування.

КIЛОМЕТРИ ГIДНОСТI, ПРОПАГАНДИ ЗДОБУТКIВ АТОМНИКIВ

Учасникам нинішнього
велопробігу, які прибули до
Нетішина, була надана мож-
ливість повноцінного відпо-
чинку, а вранці наступного
дня велосипедисти під’їха-
ли до прохідної адміністра-
тивно-побутового корпусу
Хмельницької АЕС. Тут їх
зустріли атомники на чолі з
генеральним директором
ВП «Хмельницька АЕС» Ми-
колою Панащенком. Він по-
бажав прихильникам здоро-
вого способу життя успіхів
під час веломарафону. Щирі
слова підтримки прозвуча-
ли з уст голови профкому
електростанції Михайла Гу-
ка. Щоб підбадьорити учас-
ників нелегкої подорожі,
Михайло Володимирович
процитував рядки з вірша
місцевого поета і журналіста
Віктора Гусарова, написані
тринадцять років тому під

час участі автора у велопро-
бігу до міста рівненських
атомників, — «Я седалищ-
ным нервом прочувствовал
трасу...»

До вітань учасників юві-
лейного велопробігу долу-
чився і заступник генераль-
ного директора з кадрів та
соціального розвитку Хмель-
ницької АЕС Віктор Деми-
дюк. Він зустрів пелотон
ще на під’їзді до Острога і
посприяв організації екс-
курсії до Національного уні-
верситету «Острозька ака-
демія». Зустрічали гостей
керівники підрозділів та ко-
леги по роботі велосипе-
дистів від ХАЕС. Від колек-
тиву нашої станції «деле-
говані» у велоперегони ін-
женер служби надійності,
ресурсу і продовження екс-
плуатації Микола Степа-
нюк, покрівельник енер-

горемонтного підрозділу
Василь Кочегаров, інженер-
дефектоскопіст відділу конт-
ролю металу Андрій Друк,
представник електроцеху
Андрій Шерстюк та елект-

рослюсар електроцеху Олек-
сандр Міц, майстер гідро-
технічного цеху В’ячеслав
Поліщук.

Варто сказати, що В’я-
чеслав Поліщук є не тіль-

ки прихильником тривалих
мандрів на велосипеді, а й
пропагандистом піших пе-
реходів на великі дистанції.
Два роки тому він від-
значився, подолавши дис-
танцію у 145 кілометрів, за
що був удостоєний звання
дипломанта Національного
проекту «Книга рекордів Ук-
раїни».

— Моя участь у велома-
рафоні є не тільки спробою
долучитись до пропаганди
національної атомної енер-
гетики, яка є гарантом нашої
економічної незалежності,
— каже В’ячеслав Поліщук,
— а й продемонструвати
молодому поколінню важ-
ливість здорового способу
життя. Приємно, що в на-
шій команді чимало моло-
дих спеціалістів. Підростає
надійна зміна.

Серед дійових осіб вело-
пробігу учасник велопере-
гонів у Франції «Брест-
Париж-Брест» протяжністю
1200 кілометрів, працівник
цеху вантажопіднімальних
механізмів Рівненської АЕС
Олександр Кудрик.

— Цей велопробіг уні-
кальний тим, що його
учасники мають можли-
вість познайомитись з не-
повторністю рідної землі, —
коментує гість із міста
Вараш. — Ми могли порів-
няти краєвиди Володими-
рецького, Костопільського,
Рівненського районів. Зго-
дом ознайомилися з іс-
торичним надбанням села
Пересопниця, де було запо-
чатковане написання відо-
мого Євангелія, з пам’ят-
ками древнього Острога.

Працюючи на Рівненській
АЕС, я не уявляв, яка краси-
ва водойма — ставок-охо-
лоджувач ХАЕС, що непода-
лік Нетішина. Це справжнє
рукотворне море. Ми їхали
його довгою дамбою і бачи-
ли зграї різних птахів. Це
заворожує. Отож я пере-
конаний, що ще багато
приємних несподіванок нас
чекає у Хмельницькій, Жи-
томирській та Київській об-
ластях.

Серед учасників вело-
пробігу представники різ-
них професій. Показовим
є те, що, незважаючи на
зайнятість, до пропаганди
здорового способу життя
долучився заступник ди-
ректора НАЕК «Енерго-
атом» з кадрів та соціаль-
них питань Владислав
Янішевський. За його сло-
вами, велопробіг має ме-
ту довести, що свобода
України починається в на-
ших серцях і базується на
енергетичній та економіч-
ній незалежності держави.
Крім того, метою велопро-
бігу є висвітлення внеску
атомної енергетики у за-
безпечення енергетичної
незалежності України та
добробуту населення, про-
паганда здорового спосо-
бу життя та культурних цін-
ностей серед працівників
компанії та населення.

Участь атомників у вело-
акціях має й певний підтекст,
мовляв, велосипед як і дію-
чий реактор, не забирає із
повітря кисень…

Олександр ШУСТЕРУК
Фото автора

та Віктора ГУСАРОВА

Традиція, започаткована нетішинцями

На шостий день велоподорожі до команди рівненських
атомників долучився генеральний директор Рівненської АЕС
Павло Павлишин, який завжди намагається власним при-
кладом популяризувати здоровий спосіб життя та активний
відпочинок, всіляко підтримувати та мотивувати рівненських
атомників-спортсменів. Разом з колегами він подолав свій
найбільший велосипедний маршрут — майже 250 км та роз-
ділив туристичний побут, обговорюючи під час відпочинку
незабутні моменти попередніх днів поїздки. За словами
Павла Яремовича, такі заходи згуртовують атомників, дозво-

ляють краще зрозуміти одне одного задля подальшої без-
печної та надійної роботи українських атомних енергоблоків.

Як зазначив учасник велопробігу, радник президента
НАЕК «Енергоатом» Олег Поліщук, Компанія і надалі пра-
цюватиме над формуванням культурних цінностей,
позитивного іміджу атомної енергетики та підтримання
здорового способу життя серед енергетиків. «Це було
нелегко, проте незабутньо! Позитивні емоції зашкалю-
ють! Хлопці та дівчата «енергоатомівської» команди,
були неймовірні! Мотивація і сила духу атомників на
високому рівні!» — наголосив О. Поліщук.

Інформація за темою

У Культурно-діловому
центрі Запорізької АЕС
відбувся благодійний ша-
ховий турнір «Передова
16 на 16».

Організатором турніру
стала громадська органі-
зація «Об’єднання учасни-
ків АТО і волонтерів», а
провести захід допомогли
профспілковий комітет і
спортивно-оздоровчий ком-
плекс Запорізької АЕС, під-
приємці-меценати, колектив
Культурно-ділового центру, а
також професійні інструкто-
ри з шахів Олена і Костянтин
Криволапові.

Шаховий турнір був
розділений на дві групи.
Турнір «А» — для професіо-
налів, турнір «Б» — для грав-
ців середнього рівня, лю-
бителів.

Переможцями та при-
зерами в різних групах ста-
ли Маргарита Малануха,
Едуард Ковальов, Діана
Снігарь, Роман Іванух, Олена
Курносова і Сергій Киричок.
Переможці турніру отрима-
ли грошові призи та сувеніри
ручної роботи.

Шаховий турнір прой-
шов у форматі благодійної
акції. Це другий захід подіб-

ного плану, що знайшов ак-
тивний відгук у жителів міс-

та. Зібрані кошти підуть на
допомогу учасникам АТО.

Шаховий турнір на підтримку військовослужбовців

Нетішинці гостинно зустрічали учасників велопробі-
гу, присвяченого 20-річчю ДП НАЕК «Енергоатом».

Організація подібних акцій серед атомників
стала традицією, і започаткували її саме нетішинці.
Варто пригадати події тринадцятирічної давнини.
Тоді під час підготовки до пуску другого енергоблока
Хмельницької АЕС та четвертого Рівненської АЕС,
три десятки ентузіастів нашого міста вирушили у
велосипедні мандри на дистанцію понад 250 кіло-
метрів, яка відділяє Нетішин і Кузнецовськ (нині
Вараш), щоб донести до громадськості інформацію
про готовність ввести в експлуатацію енергетичні
гіганти — два нових ядерних енергоблоки.
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